

မြန်မာနိုင်ငံ စစ်အာဏာရှင်အပေါ် အထီးကျန်စေ၍ အဆက်အသွယ်ဖြတ်စေရန် အစိုးရများနှင့် ကော်ပိုရေးရှင်းများအပေါ် တစ်ကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာ သမဂ္ဂများ ဖိအား တိုးမြှင့်ပေးနေ

တစ်ကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာ သမဂ္ဂများ ပူးတွဲ ကြေညာချက်

ကမ္ဘာအနှံ့ရှိ သန်း ၂၀၀ ကျော် အလုပ်သမားများအား ကိုယ်စားပြုလျက်ရှိသော တစ်ကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာ သမဂ္ဂ ဆယ်ခုသည် တစ်ကမ္ဘာလုံးရှိ သမဂ္ဂများအား မြန်မာနိုင်ငံ စစ်အာဏာရှင်၏ စီးပွားလုပ်ငန်းများကို ပစ်မှတ်ထားရန် အစိုးရများနှင့် ကော်ပိုရေးရှင်းများအပေါ် ဖိအားတိုးမြှင့်ပေးလျက်ရှိသည်။

တစ်ကမ္ဘာလုံးရှိ အလုပ်သမား သမဂ္ဂများနှင့် အလုပ်သမားများအနေဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံ ပြည်သူများနှင့်တစ်သားတည်း ရပ်တည်ပေးရန်အတွက် စည်းရုံးပေးရန်၊ စည်းလုံးညီညွတ်ပေးရန်နှင့် ရပ်တည်ပေးရန် အပြင် စစ်အာဏာသိမ်းခြင်းအတွက် တာဝန်ရှိသည့် တပ်မတော်ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့် အခြား စစ်ခေါင်းဆောင်များအား အထီးကျန်စေ၍ အဆက်အသွယ်ဖြတ်တောက်ပေးရန် ကျွန်ုပ်တို့ တိုက်တွန်းပါသည်။

လုပ်သားပြည်သူများ၏ အကျိုးစီးပွားများကို ဆန့်ကျင်သည့် တစ်ကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာ အတင်းအကျပ်လုပ်မှုများကို ထိပ်တိုက်ရင်ဆိုင် ဆန့်ကျင်ရန် တစ်ကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာ သမဂ္ဂများ၏ (Global Unions) ၏ သန္နိဋ္ဌာန်နှင့်အညီ တစ်ကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာ သမဂ္ဂ လှုပ်ရှားမှု၏ ဦးစီးခေါင်းဆောင်တို့သည် ယနေ့ အောက်ပါအတိုင်း တောင်းဆိုလိုက်သည်-

- စစ်အာဏာသိမ်းမှုအတွက် တာဝန်ရှိသည့် စစ်ခေါင်းဆောင်များအပေါ် ကုလသမဂ္ဂ လုံခြုံရေး ကောင်စီမှ စီးပွားရေး ပိတ်ဆို့မှုများ ချမှတ်ပေးရန် တောင်းဆိုသည်။ စီးပွားပိတ်ဆို့မှုသည် စစ်တပ်အား ၎င်း၏ ဝင်ငွေကို ရှာပေးနေသည့် စီးပွားရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုကိုလည်း ပစ်မှတ်ထားရမည်။
- မြန်မာနိုင်ငံအပေါ် တစ်ကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာ စစ်လက်နက်ရောင်းချမှု ပိတ်ဆို့ရေးကို ကုလသမဂ္ဂ လုံခြုံရေးကောင်စီမှ ချမှတ်ပေးရန် တောင်းဆိုသည်။
- မြန်မာနိုင်ငံ၏ လက်နက်များမှလွဲ၍ အရာရာတိုင်း (Myanmar's Everything But Arms (EBA)) ဟု အမည်တွင်သော ဦးစားပေး ကုန်သွယ် အဆင့်အတန်းကို ဥရောပ သမဂ္ဂမှ ပယ်ဖျက်ပေးရန် တောင်းဆိုသည်။
- မြန်မာနိုင်ငံ၌ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် နိုင်ငံတကာ ကုမ္ပဏီများအနေဖြင့် စစ်တပ်-ပိုင် စီးပွားလုပ်ငန်းများနှင့် တိုက်ရိုက်သော်၎င်း သို့မဟုတ် သွယ်ဝိုက်၍သော်၎င်း တစ်နည်းနည်းဖြင့် ဆောင်ရွက်သည့် စီးပွားလုပ်ငန်း ဆက်ဆံရေးများ သို့မဟုတ် ငွေကြေးဆိုင်ရာ ဆက်သွယ်မှုများကို (မြန်မာစစ်တပ်၏ စီးပွားဆိုင်ရာ အကျိုးစီးပွားနှင့်ပတ်သက်၍ အသေးစိတ်ကို ကုလသမဂ္ဂ လူ့အခွင့်အရေး ကောင်စီ အစီရင်ခံစာ [UN Human Rights Council report](#) တွင်တွေ့ရှိနိုင်သည်) အဆုံးသတ်ပေးရန် နှင့် ဖမ်းဆီးခံထားရသူများအား ပြန်လွှတ်ပေးရန်၊ ဒီမိုကရေစီ ယန္တရားများအား ပြန်လည်ချမှတ်ပေးရန်နှင့် မြန်မာနိုင်ငံ အလုပ်သမားများ၏ လူ့အခွင့်အရေးများနှင့် အလုပ်သမားအခွင့်အရေးများကို အာမခံချက်ပေးရန်တို့အတွက် မိတူ၏ လုပ်ပိုင်ခွင့် အင်အားများကို အသုံးပြုပေးရန် တောင်းဆိုပါသည်။ ဤကိစ္စတွင် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ကုမ္ပဏီများအနေဖြင့် လည်ပတ်နေသည့်လုပ်ငန်းများ ဖြတ်တောက်ရပ်ဆိုင်းခံရသည့်ကိစ္စ၌ စစ်အာဏာသိမ်းမှုကို ဆန့်ကျင် ဆန္ဒပြလျက်ရှိသည့် အလုပ်သမားများကို အကာအကွယ်ပေးခြင်းအပါအဝင် အလုပ်သမားများအား ပံ့ပိုးပေးခြင်း ပါဝင်ရမည်။

အထက်ဖော်ပြပါ အစီအမံများကို ထောက်ခံပံ့ပိုးပေးရန်နှင့် အောက်ပါတို့ ဆောင်ရွက်ပေးရန် ကျွန်ုပ်တို့၏ ကမ္ဘာအနှံ့ အဖွဲ့ဝင် သမဂ္ဂများအပေါ် ကျွန်ုပ်တို့ တောင်းဆိုပါသည်-

- မြန်မာစစ်တပ်အနေဖြင့် အရေးပေါ်အခြေအနေကို ရုပ်သိမ်းရန်၊ နိုင်ငံရေး အကျဉ်းသားများနှင့် လှုပ်ရှားသူများ အားလုံးကို ချက်ချင်း လွှတ်ပေးရန်၊ မြန်မာနိုင်ငံ ပြည်သူများ၏ မိမိတို့၏ ခေါင်းဆောင်များအား ရွေးချယ်ရန် အခွင့်အရေးကို ကာကွယ်ပေးရန်နှင့် လွတ်လပ်စွာ ပြောဆိုခွင့်၊ စည်းဝေးခွင့်နှင့် အသင်းအဖွဲ့ ဖွဲ့စည်းခွင့်တို့အပေါ် ကန့်သတ်ချက်များအား ဖယ်ရှားပေးရန်တို့ကို တောင်းဆိုရန်အတွက် မိမိတို့၏ နိုင်ငံအစိုးရများအပေါ် ဖိအားပေးရန်။
- မြန်မာနိုင်ငံ၌ လုပ်ငန်းလည်ပတ်သည့် သို့မဟုတ် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသည့် အားလုံးသော ကုမ္ပဏီများအနေဖြင့် မြန်မာ စစ်တပ်နှင့် မိမိတို့၏ စီးပွားဆိုင်ရာ ဆက်သွယ်မှုများကို အဆုံးသတ်ပေးရန်နှင့် တကွ ဖမ်းဆီးခံထားရသူများအား ပြန်လွှတ်ပေးရန်၊ ဒီမိုကရေစီ ယန္တရားများအား ပြန်ချမှတ်ပေးရန်နှင့် အားလုံးသော မြန်မာ့အလုပ်သမားများ၏ လူ့အခွင့်အရေးများနှင့် အလုပ်သမားအခွင့်အရေးများကို အာမခံချက်ပေးရန်အတွက် မိမိတို့၏ လုပ်ပိုင်ခွင့် အင်အားများကို အသုံးပြုရန် တိုက်တွန်းပါသည်။ ဤကိစ္စတွင် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ကုမ္ပဏီများအနေဖြင့် လည်ပတ်နေသည့် လုပ်ငန်းများ ဖြတ်တောက်ရပ်ဆိုင်းခံရသည့်ကိစ္စ၌ စစ်အာဏာသိမ်းမှုကို ဆန့်ကျင်ဆန္ဒပြလျက်ရှိသည့် အလုပ်သမားများကို အကာအကွယ်ပေးခြင်းအပါအဝင် အလုပ်သမားများအား ပံ့ပိုးပေးခြင်း ပါဝင်ရမည်။

အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ အလုပ်သမား သမဂ္ဂ အဖွဲ့ချုပ်၏ အထွေထွေ အတွင်းရေးမှူးဖြစ်သူ **Sharan Burrow** က ပြောကြားခဲ့သည်မှာ အလုပ်သမား သမဂ္ဂများသည် မြန်မာနိုင်ငံ၌ စစ်တပ် အာဏာသိမ်းမှုအပေါ် တုန်လှုပ်ချောက်ချားခဲ့ပြီး အဆိုပါ အာဏာသိမ်းမှု အောင်မြင်ရေးကို တားဆီးရန် ၎င်းတို့၏ လုပ်ပိုင်ခွင့်အတွင်းရှိ လုပ်နိုင်သမျှ အားလုံးကို လုပ်ပါမည်ဖြစ်သည်။

“မြန်မာနိုင်ငံ ပြည်သူတွေအတွက် အလွန်အလွန် အဆိုးရွားဆုံး အချိန်ဖြစ်တယ်။ စစ်တပ်ဟာ အခြေခံ စည်းမျဉ်းတွေကို ပြန်ရေးဖို့ ကြိုးစားနေတဲ့အတွက်ကြောင့် ဖြစ်ပါတယ်။ ကျွန်ုပ်တို့ဟာ မြန်မာ ပြည်သူတွေနှင့်အတူ တစ်သားတည်း ရပ်တည်မှာဖြစ်ပြီး ချိန်နေတဲ့ ဒီမိုကရေစီကို ကာကွယ်ပေးဖို့နှင့် စစ်အာဏာသိမ်းမှုကို ဆန့်ကျင် ဆန္ဒပြနေတဲ့ သတ္တိရှိရှိ အလုပ်သမားများကို ထောက်ခံပါတယ်။ ကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာ အလုပ်သမား သမဂ္ဂ လှုပ်ရှားမှုဟာ အဖမ်းဆီးခံနေရသူ အားလုံးကို ပြန်လွှတ်ပေးဖို့နှင့် ပြည်သူတွေကို အကြမ်းဖက်မှုနှင့်တကွ ဆော်ကားမှုတွေကို အဆုံးသတ်ဖို့ တိုက်ပွဲဝင်သွားပေးပါမယ်။ စစ်အာဏာသိမ်းမှု ကျူးလွန်သူတွေဟာ အထီးကျန် အဆက်အသွယ်ဖြတ်တောက်ခံရမှာ ဖြစ်ရမယ်။” ဟု **Burrow** က ပြောကြားခဲ့သည်။

အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ သယ်ယူပို့ဆောင်ရေး အလုပ်သမားများ အဖွဲ့ချုပ် (**International Transport Workers’ Federation**) အထွေထွေ အတွင်းရေးမှူးဖြစ်သူ **Stephen Cotton** က ပြောကြားခဲ့သည်မှာ စစ်အာဏာ သိမ်းမှုကို ဆန့်ကျင်အတုရာ၌နှင့် အင်တာနက် ပိတ်ဆို့မှုများကို ဆန့်ကျင်ရာ၌ နိုင်ငံတစ်ဝန်း ဆက်လက် ဆန္ဒပြနေကြသည့် မြန်မာနိုင်ငံရှိ အလုပ်သမားများနှင့် ပခုံးချင်း ယှဉ်တွဲ၍ တစ်သားတည်း ဖြစ်နေစေရန် ကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာ အလုပ်သမား သမဂ္ဂ လှုပ်ရှားမှုအတွက် ယခု အချိန်ကျရောက်သည်ဖြစ်ပါသည်။

“ဖမ်းဆီးခံထားရသူ အားလုံးအား ခြင်းချက်မရှိ ပြန်လွှတ်ပေးသည်အထိ၊ အရေးပေါ် အခြေအနေ ဖယ်ရှားပေးသည်အထိ နှင့် အရပ်သား အစိုးရ အုပ်ချုပ်ရေး ပြန်ရသည်အထိ မြန်မာနိုင်ငံ စစ်အာဏာရှင်အား စီးပွားပိတ်ဆို့၊ ပစ်မှတ်ထား၍ အထီးကျန် အဆက်အသွယ်ဖြတ်ရန်အတွက် စစ်အာဏာသိမ်းနေစဉ် ကျွန်ုပ်တို့အနေဖြင့် ကုလသမဂ္ဂ လုံခြုံရေး ကောင်စီ၊ ကမ္ဘာတစ်ဝန်းရှိ အစိုးရများနှင့် ကော်ပိုရေးရှင်းများအပေါ် စည်းလုံးညီညွတ်ပြီး ဖိအားတိုးမြှင့် ဆောင်ရွက်ပေးရမည်။” ဟု **Cotton** က ပြောကြားခဲ့သည်။

ဤပူးတွဲ ကြေညာချက်ကို လက်မှတ်ရေးထိုးသည့် ကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာ သမဂ္ဂများမှာ-

- [Building and Wood Workers’ International](#) (ဆောက်လုပ်ရေးနှင့် သစ်လုပ်ငန်း အလုပ်သမားများ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ)

- [Education International](#) (ပညာရေး အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ)
- [International Federation of Journalists](#) (သတင်းထောက်များ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ အဖွဲ့ချုပ်)
- [IndustriALL Global Union](#) (လုပ်ငန်းကဏ္ဍ ကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာ သမဂ္ဂ)
- [International Transport Workers' Federation](#) (အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ သယ်ယူပို့ဆောင်ရေး အလုပ်သမားများ အဖွဲ့ချုပ်)
- [International Trade Union Confederation](#) (အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ အလုပ်သမား သမဂ္ဂ အဖွဲ့ချုပ်)
- [International Union of Food, Agricultural, Hotel, Restaurant, Catering, Tobacco and Allied Workers' Associations](#) (အစားအစာ၊ လယ်ယာစိုက်ပျိုးရေး၊ ဟိုတယ်၊ စားသောက်ဆိုင်၊ အစားအစာတည်ခင်းရေး၊ ဆေးလိပ်နှင့် အထောက်အကူပြုလုပ်သားများ အသင်း)
- [Public Services International](#) (အများပြည်သူ ဝန်ဆောင်မှုများ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ)
- [Trade Union Advisory Committee to the OECD](#) (အိုအီးစီဒီအို အလုပ်သမား သမဂ္ဂ အတိုင်ပင်ခံ ကော်မတီ)
- [UNI Global Union](#) (ယူနီ ကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာ သမဂ္ဂ)